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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy a 
béremelés minden ápoló számára tényleges bérnövekedéssel járjon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

Február 19-e az ország első főápolónőjeként tisztelt Kossuth Zsuzsanna születésének évfordulója a
magyar  ápolók napja.  Ezen a  napon tisztelgünk személye,  de az  összes  magyar  ápoló  előtt  is.
Áldozatos  munkájuk  ugyanis  elengedhetetlen  a  betegápolásában,  de  az  egészségügyi  rendszer
működésében általában is, ahol a rendkívül nagy ellátotti teher, kevés orvos és ápoló következtében
sokszor emberfeletti módon, több ember munkáját kell ellátniuk. Köszönjük munkájukat!
Ez a nap jó alkalmat kínál arra is, hogy a kormány és az Országgyűlés áttekintse, hogy mit tehet a
szakma emberi és pénzügyi megbecsüléséért. Sajnálatos módon ezen a téren jelentős elmaradással
találkozhatunk. Bár az MSZP rendszeresen tesz arra vonatkozó javaslatokat, hogy a kormány olyan
béremelési programot hajtson végre, amely ténylegesen, minden ápoló számára olyan béremelést
nyújt, amely valóban alkalmas az ágazaton belüli bérfeszültség csökkentésére, ez nem történt meg.
Az “átlagos” béremelés ugyan statisztikailag jó megoldásnak tűnhet, azonban számos intézmény ezt
az eddig kapott pótlékok “beépítésével” fogja megoldani, így sok ápoló akár kevesebbet is vihet
haza, mint eddig, és a tavalyi, rendkívül magas infláció is elvitte a bérfejlesztés jelentős részét.
Fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:
1.  Mit  kívánnak  tenni  annak  érdekében,  hogy  a  béremelés  minden  ápoló  számára  tényleges
béremeléssel járjon?
2. Mit tehet az az ápoló, aki a béremelés után, pótlékok elvétele vagy megszűnése, esetleg más ok
miatt, kevesebbet fog keresni a béremelés után?
3. Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy az ágazatban jelentkező ápolóhiányt csökkentsék,
különös tekintettel arra, hogy jelentős problémákat okoz az, hogy a munkaerő-közvetítő cégek által
küldött bérnővérek alkalmazását az állami egészségügyben megszüntették idén januártól?
 



Várom válaszát
dr. Gurmai Zita
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